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 Protokół z obrad 

XXXIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Miedzichowo odbytej w dniu  

25 maja 2022 roku o godzinie 14.00 w Sali OSP w Miedzichowie. 

 

Otwarcia sesji o godz. 14.00 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Pan Tadeusz 

Kolecki, który powitał wszystkich zaproszonych gości, sołtysów oraz radnych w/g listy 

obecności  (listy stanowią załącznik do protokołu, lista obecności wygenerowana z systemu 

DSSS Vote stanowi załącznik nr 1 i 2. Na ogólną liczbę 15 radnych na sesji obecnych było 

13 radnych, wobec czego Rada może podejmować prawomocne uchwały.  

Protokół z obrad poprzedniej sesji został przez Radę przyjęty jednogłośnie 12 głosami „za” 

bez odczytania (załącznik nr 3).  

 

Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad, który przedstawia się 

następująco: 

 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe (otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad, przyjęcie 

protokołu z obrad poprzedniej sesji). 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej, a zwłaszcza z wykonywania uchwał 

rady. 

4. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Miedzichowie za 

2021 rok. 

5. Sprawozdanie z funkcjonowania Gminnego Zakładu Komunalnego w Bolewicach w 2021 

roku. 

6. Ocena stanu dróg w gminie oraz zaplanowanie remontów dróg na terenie gminy. 

7. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zmiany Uchwały Nr 

XXIII/204/2021 Rady Gminy Miedzichowo z dnia 23 czerwca 2021r. w sprawie 

ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Miedzichowo na rok szkolny 

2021/2022. 

8. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miedzichowo.  

9. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

Gminy Miedzichowo na 2022 rok. 

10. Bieżące sprawy Rady. 

11. Wolne wnioski i informacje. 

12. Odpowiedzi na interpelacje. 

13. Zakończenie. 

 

Przewodniczący zapytał czy ktoś z Radnych ma inne propozycje, jeżeli chodzi o 

proponowany na dzisiaj porządek obrad. 

W związkiem z brakiem uwag do dzisiejszego porządku obrad Przewodniczący przeszedł do 

realizacji punktu następnego. 
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Ad.2 porządku obrad: Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady Pan Tadeusz Kolecki poinformował, że do biura rady nie wpłynęła 

żadna interpelacja ani zapytanie, spytał czy ktoś na sesji chce złożyć takową.  

 Z uwagi na ich brak przystąpił do realizacji punktu następnego. 

 

Ad. 3. Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej, a zwłaszcza z wykonywania 

uchwał rady. 

Przewodniczący poprosił o przedstawienie sprawozdania Sekretarz Gminy Miedzichowo 

Karolinę Łotecką w zastępstwie za Wójta Gminy Miedzichowo, który uprzedzał, że się 

spóźni. 

Sekretarz Gminy powyższe informacje przedstawiła w formie multimedialnej, natomiast 

forma papierowa stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący zaproponował, aby ewentualne pytania odnośnie przedstawionego 

sprawozdania zostawić do momentu, gdy pojawi się Pan Wójt. 

Ad. 4. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Miedzichowie za 2021 rok. 

Sprawozdanie bardzo szczegółowo przedstawiła Kierownik GOPS Hanna Kaczmarek – 

wersja papierowa stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Radny R. Poturnicki – wspomniała Pani o osobach, które nie mogą dojechać lub nie można 

do nich dotrzeć z posiłkiem i mówiła Pani, że oni to są wspomagani finansowo, czy te środki, 

pieniądze dostarczane są do ręki czy po prostu mają wydzielone punkty, gdzie mają się 

zaopatrywać w tą żywność? 

 

H. Kaczmarek - to są zasiłki celowe, to nie są duże kwoty, bo to są kwoty rzędu 150-250 

złotych średnio miesięcznie. To są środki na artykuły żywnościowe, także to nie są jakieś 

duże pieniądze i część z tych osób nie może dotrzeć, nie ma możliwości, ale część tych osób 

nie życzy sobie obiadu, tylko chce akurat ze wskazaniem na tą pomoc finansową. 

 

Radny R. Poturnicki – to znaczy, że dostają gotówkę? 

 

H. Kaczmarek – tak. 

 

Radny R. Pigla – wspomniał, że zespół interdyscyplinarny nie jest w żaden sposób 

wynagradzany, a jest to bardzo trudna praca, często po godzinach pracy. Zespół nie ma 

również zaplecza socjalnego, jak np. materiały biurowe, ustawodawca tego nie zapewnił. 

 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu 

porządku obrad. 

 

Ad. 5. Sprawozdanie z funkcjonowania Gminnego Zakładu Komunalnego w Bolewicach 

w 2021 roku. 
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Sprawozdanie bardzo szczegółowo przedstawił Kierownik GZK w Bolewicach Pan Daniel 

Gajewski – wersja papierowa stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Radny R. Poturnicki - odcinek od krzyża kierunek Łęczno w stronę Prądówki tam jest kilka 

zabudowań i ludzie są chętni na wodę. Kiedy będzie? 

 

D. Gajewski - oczywiście tak, będzie, w planie jest, bo jest projekt wykonany na ten odcinek, 

do Łęczna to jest właśnie pierwszy etap tego projektu, myśmy na 2022 rok nie zaplanowali 

nic z własnych środków, dlatego, że wszystko zjadła podwyżka prądu, to jest 90% w stosunku 

do roku poprzedniego, podwyżka paliwa, a wody polskie jako regulator państwowy cen wody 

powiedział, że możemy podnieść wodę 9%, gdzie inflację mamy już w tej chwili prawie 13%, 

także odpowiadając tak ściśle na Pana pytanie, tak ten wodociąg będzie, ale nie umiem dzisiaj 

Panu powiedzieć dokładnie, kiedy i on w planach jest, jest projekt, tak, że jak pojawią się 

tutaj jakieś środki, to na pewno będzie on wykonany, tam będzie dużo łatwiej, bo nie ma 

takiego podmokłego terenu jak na Łęcznie. 

 

Przewodniczący T. Kolecki -  te ścieki oczyszczone są zrzucane do tak zwanej sługi 

bolewickiej i teraz na odcinku, kiedy ona płynie wzdłuż trasy 92 na samej końcówce skręca 

na Bolewicko, tam właściwie tego rowu już nie ma, bo tam jest rozlewisko i ten rów w 

zasadzie zarośnięty. Czy nie macie problemu z odpływem oczyszczonych ścieków? 

 

D. Gajewski - rzeczywiście na tym odcinku ten rów, jego po prostu nie ma, to się rozlewa na 

łąkach, która chyba jest własnością Nadleśnictwa. Tutaj kiedyś rozmawiałem z Panem 

Wójtem na ten temat. Odpowiadając ściśle na Pana pytanie. Nie, nie mamy problemów, 

gdzieś tam ta woda przy dużych naporach jest w stanie przepłynąć, natomiast przy takich 

suszach jak teraz no to (...) i tam nie ma problemu z odpływem, bo woda nie zdąży dopłynąć 

do tego miejsca, bo ona już przez ten las jest skonsumowana, że tak się wyrażę, natomiast jest 

tam taki problem wizualny i trzeba by może wezwać właściciela, no ja się nie znam na tym 

jak to można zrobić, ale tam jest problem. 

 
Radny R. Stasiak - chciałem zapytać bo zawsze w procesie oczyszczania pojawiają się takie 

można powiedzieć materiały stałe, coś w rodzaju takiego szlamu, błota, czy my to dziś 

wywozimy w jakieś miejsce, gdzie to się składuje? Czy gdzieś tam w jakimś regionie Polski, 

czy co się z tym dzieje? 

 

D. Gajewski - jeżeli chodzi o sam proces oczyszczania powstają dwa odpady, które są w 

katalogu odpadów zdefiniowane. Są to składki, czyli to, co przypłynie na kratę, czyli te części 

stałe, które niosą ze sobą ścieki, np. jakieś higieniczne rzeczy, ktoś tam wyrzuci coś innego do 

tej kanalizacji, to przypływa, to są te składki no i jest tak zwany osad ściekowy, czyli pewnie 

to, o co Panu chodziło mówiąc o tym szlamie. My na oczyszczalni w Bolewicach ten osad 

kiedy nam narośnie, bo ten osad to są po prostu bakterie, które narastają, jeżeli jest za dużo, 

no to trzeba je upuścić, no bo one jak mają dobrą pożywkę, czyli ścieki bogate w 

zanieczyszczenia, no to tak jak człowiek sobie rosną i trzeba je wtedy usuwać, nadmiar tych 

bakterii to jest właśnie ten osad. My go składujemy na poletkach, gdzie suszymy na 

powietrzu, no bo innej technologii nie mamy. Po rozbudowie będzie prasa do odwadniania i 

będziemy mogli to na bieżąco sobie odwadniać już bez tego procesu takiego suszenia 

napowietrznego, natomiast co do odstawiania, odstawiamy to w momencie, kiedy nam się 

napełnią te poletka do firmy, która się tym zajmuje, czyli przetwarza to dalej na kompost, 

nawozy rolnicze, przekazujemy to kartą przekazania odpadu. Jest to taki najprostszy sposób, 

chociaż jest to dobry nawóz i mamy gdzieś tam w badaniach też wpisane, że można go 
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stosować do uprawy, bo te osady też są badane, my każdego roku jesteśmy zobowiązani do 

badania tych osadów i wyniki przedstawiamy do Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony 

Środowiska w Poznaniu. 

 

Ad. 6. Ocena stanu dróg w gminie oraz zaplanowanie remontów dróg na terenie gminy. 
 

Przewodniczący poprosił o komentarz Kierownik RIOŚ Bogusławę Wajman. 

Forma papierowa sprawozdania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Radny R. Stasiak - mam dwa pytania, pierwsze dotyczy tego odcinka, który teraz jest 

remontowany na osiedlu Leśnym należącym przedtem do, czy należy dalej do Nadleśnictwa? 

Jak to jest z tym kawałeczkiem drogi ode mnie do Pana J. do tego rowu? 

 

B. Wajman - nie mogliśmy tego włączyć w projekt, bo to cały czas jest grunt Nadleśnictwa, 

nie możemy inwestować na gruntach nie naszych, ale jest to działka, która jest wskazana do 

tej przyszłej zamiany, która się teraz toczy w formie zamiany, jednak do tej inwestycji, do 

tego zakresu nie mogliśmy tego włączyć, aczkolwiek już posiadamy dokumentację, która jest 

właściwie u finiszu, będziemy starać się niebawem o pozwolenie na budowę również na 

realizację tego odcinka, ale to jest taka rzecz, którą musimy zrealizować już później 

samodzielnie niezależnie.  

 

Radny R. Stasiak – ile jeszcze mamy takich dróg i Nadleśnictwa i naszych, które się 

nawzajem przeplatają, czy jest tego jeszcze dużo? 

 

B. Wajman – jest tego bardzo dużo. Obieramy sobie pewne kierunki, pewne drogi, takie 

strategiczne, które chcielibyśmy w pierwszej kolejności zrobić, kierując się tymi priorytetami, 

które wcześniej przyjęliśmy, czyli głównie tam, gdzie autobusy, busy szkolne jeżdżą, czy 

jakieś drogi dojazdowe do miejscowości, tego się będziemy trzymać, z tyłu głowy mamy już 

przygotowanie kilku dokumentacji na budowę tych dróg, jednak wiadomo same 

dokumentacje też bardzo dużo kosztują i to na tych drogach będziemy się skupiać w 

pierwszej kolejności, właśnie regulować stany własnościowe, robić projekty, żeby móc to 

wszystko zrealizować. 

 

Radny R. Stasiak - wracając jeszcze do tego osiedla Leśnego, to od dłuższego czasu, bo 

myśmy o tym wcześniej mówili, trwały rozmowy, jaki był problem, że utknęło to w miejscu? 
 
B. Wajman - to może nie utknęło w miejscu, tylko kwestie takiej zamiany, to są bardzo 

skomplikowane rzeczy. Sama procedura to jest to bardzo skomplikowany proces, który 

wymaga wielu decyzji, na przykład musieliśmy wystąpić o zmianę sposobu użytkowania 

naszych dróg gminnych na drogi leśne. Z kolei Nadleśnictwo też musiało wystąpić o warunki 

zabudowy na budowę tej drogi. Teraz musi być rzeczoznawca, później muszą być zgody 

Generalnej Dyrekcji Lasów Państwowych, to jest tak skomplikowany proces, że dopiero 

właściwie też poznajemy, jak on ma wyglądać tak, że nie dało się tego zrobić w tak krótkim 

czasie i dlatego to nie jest żadna zła wola czy jednej czy drugiej strony, bo wszyscy mamy 

jeden cel, tylko po prostu ta procedura, która no niestety tak wygląda nas trzymała w tym 

momencie. 

 

Radny R. Poturnicki - mam pytanie odnośnie osiedla w Miedzichowie, tam są trzy ulice, to 

która będzie robiona? 
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B. Wajman – robione będą cztery ulice jednocześnie. Będzie robiona od podstaw ulica 

Rzeczna, ulica Ogrodowa, ulica Polna i będzie przebudowywana ulica Osiedlowa, gdzie 

dochodzą chodniki. 

 

Radny R. Poturnicki – króciutka ulica koło Dymarek, kiedy będzie robiona? 

 
B. Wajman - były zakusy, żeby tam zrobić różne technologie, różne propozycje, pionowe 

tony, inne, jednak ciągle tych środków nam brakuje, więc ciężko mi się deklarować czy to jest 

kwestia tego roku, przyszłego, ale jest to na pewno też jedna z tych, które są w tych 

priorytetowych wpisane. 

 

Radny G. Szarłata - czy w tej umowie podpisanej z wykonawcą remontu dróg jest ustalony 

standard, zwłaszcza jeżeli chodzi o kruszywo do utwardzania i na przykład zawartych w nim 

różnych materiałów? 

 

B. Wajman - jest wpisane kruszywo drogowe o ziarnistości od 0 do 0,31, także mały kamień. 
 

 

Sołtys H. Frański – pytanie o działki nr 93 i 94 w Lewiczynku, czy coś się ruszyło w tej 

sprawie? 

 

B. Wajman - w tej chwili jest wyłożony protokół, on prostu potrzebny do tego, żeby 

skorzystać z procesu komunalizacji w odpowiednim punkcie z ustawy, także jak tylko minie 

ten miesięczny okres wyłożenia tego protokołu, no to składamy ponownie wniosek do 

Wojewody. Myślę, że skutecznie będzie rozpatrzony. 

 

Wójt – w zeszłym tygodniu odbyło się spotkanie ze Starostą Nowotyskim, zaplanowanie jest 

w przyszłym tygodniu kolejne spotkanie już w Starostwie, mówimy o tych odcinkach takich 

można powiedzieć ślepych, które są w centrum Miedzichowa w kierunku poczty oraz za 

dawnymi budynkami GS, jakbyśmy szli w tym kierunku w prawo i tam jest to dalsza część 

drogi Poznańskiej. To jest działka też Starostwa, więc tutaj chcemy rozmawiać, żeby 

poprawić tą estetykę tych małych odcinków, a jeżeli chodzi o drogę Poznańską, jeżeli chodzi 

o dofinansowanie, dokończenie tego etapu, to ma status jako rezerwowy, czyli czeka na liście 

rezerwowej na dofinansowanie, ale myślę, że to będzie gdzieś tam skończone, realizowane, 

więc takie zapewnienia mamy. Jeżeli chodzi o ul. Boczną tutaj pianobeton się pojawił, to 

hasło z którym co pewien czas spotykamy się, rozmawiamy, to jest  innowacyjna technologia, 

która bardzo mocno jest wykorzystywana w terenach podmokłych. Również myśleliśmy o tej 

ścieżce wzdłuż zbiornika zalewu, bo teren tam jest rzeczywiście podmokły, żeby taką 

technologię zastosować i sprawdzić jak się sprawuje w takich rzeczywiście ekstremalnych 

warunkach. I tutaj na Boczną też była wycena. Na tą chwilę szukamy wsparcia, to są duże 

pieniądze, ten odcinek to około 200 tysięcy musimy liczyć, chyba że będziemy szukać jeszcze 

innych technologii, które w jakiś sposób pozwolą nam to zrealizować. 

 
Ad. 7. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zmiany Uchwały Nr 

XXIII/204/2021 Rady Gminy Miedzichowo z dnia 23 czerwca 2021r. w sprawie ustalenia 

średniej ceny jednostki paliwa w gminie Miedzichowo na rok szkolny 2021/2022. 

 

Przewodniczący również poprosił o komentarz Dyrektor GZOS Elżbietę Oses: 
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Obowiązkiem gminy jest zapewnienie dowozu dzieciom niepełnosprawnym do szkół i 

przedszkoli. Jeżeli gmina nie realizuje takiego dowozu, a realizują taki dowóz rodzice 

obowiązkiem gminy jest zwrócić rodzicom koszty takiego dowozu. Ustawodawca określił 

nam wzór, częścią składową tego wzoru jest średnia cena jednostki paliwa ustalona przez 

Radę Gminy na dany rok szkolny. My taką jednostkę paliwa mamy ustaloną uchwałą 

ubiegłoroczną. Ponieważ ceny paliwa w ostatnim czasie szaleją, stąd też zmiana do 

obowiązującej uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa jeszcze na ten rok 

szkolny, bo na następny rok szkolny będzie kolejna uchwała. Ja tylko jeszcze powiem, że to 

jest średnia cena. To nie jest cena obowiązująca w danym dniu na stacji. A my tutaj mamy na 

terenie naszej gminy tylko jedną stację. 
 

 

Przewodniczący odczytał zaproponowane stawki, które zostały zaopiniowane pozytywnie na 

posiedzeniu komisji, tj. paliwa płynne: benzyna – 6,37 zł, olej napędowy 6,59 zł, paliwa 

gazowe, czyli lpg 3,30 zł. 

 

Radny R. Pigla w zastępstwie za Przewodniczącego Komisji P. Tramowskiego oznajmił, że 

wszystkie projekty uchwał procedowane na dzisiejszej sesji Rady Gminy zostały 

zaopiniowane pozytywnie.  

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała została 

podjęta 11 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymuję się” i zarejestrowana pod                         

Nr XXXIII/293/2022 – załącznik nr 4. 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Miedzichowo. 

 

Przewodniczący poprosił o komentarz Skarbnik Gminy Mirosławę Kuryś: 

 

Jeżeli chodzi o zmiany w wieloletniej prognozie finansowej, dokonuje się zwiększenia 

dochodów - przedstawię kwoty te, które wynikały z autopoprawki przedstawionej Państwu na 

posiedzeniu Komisji. I tak w międzyczasie od ostatniej sesji zostały podjęte dwa zarządzenia 

zwiększające budżet gminy oraz projekt uchwały budżetowej, który ogólnie zwiększa stronę 

dochodów budżetu o kwotę 375.014,41 zł i budżet po stronie dochodów zamknie się kwotą 

planowaną 28.583.093,30 zł, w tym dochody bieżące zostały zwiększone o kwotę 329.147,41 

zł i stanowią kwotę 22.245.215,30 zł. Natomiast dochody majątkowe zostały zwiększone o 

kwotę 45.867,00 zł i stanowią kwotę 6.337.878,00 zł.  

Jednocześnie przy dokonanych zmianach dochodów dokonamy zmiany kwoty planowanych 

wydatków. Ogólnie plan wydatków zostanie zwiększony o kwotę 622.647,41 zł i stanowić 

będzie w budżecie kwotę po stronie wydatków w wysokości 31.837.728,86 zł, z tego wydatki 

bieżące zwiększono o kwotę 329.147,41 zł i w budżecie będą stanowiły kwotę 22.241.188,97 

zł. Natomiast wydatki majątkowe zostały zwiększone o kwotę 293.500,00 zł i stanowią w 

budżecie kwotę 9.596.539,89 zł.  

W wyniku wprowadzonych zmian po stronie dochodów i wydatków ulega zwiększeniu 

deficyt o kwotę 247.633,00 zł i stanowi ogólnie w budżecie kwotę 3.254.635,56 zł, które 

planujemy sfinansować z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bankowym 

wynikających z rozliczenia roku 2021 to kwota 567.296,48 zł oraz wolnych środków to kwota 

2.687.339,08 zł. Tak się przedstawia zmiana w wieloletniej prognozie finansowej. 

 

Przewodniczący zapytał czy są jakieś pytania odnośnie projektu tej uchwały? 
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Wobec braku pytań oznajmił, że najpierw w sposób zwyczajowy, tj. poprzez podniesienie ręki 

do góry zostanie przegłosowana autopoprawka do projektu zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej gminy Miedzichowo. 

Zapytał, kto z Państwa radnych jest za tą autopoprawką? Proszę o podniesienie ręki do góry. 

Kto się wstrzymał? Kto był przeciwny?  

Autopoprawka została przyjęta jednogłośnie 12 głosami „za”. 
 
Następnie przeszedł do głosowania nad całością projektu uchwały. 

 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała została podjęta 12 głosami „za” i 

zarejestrowana pod Nr XXXIII/294/2022 – załącznik nr 5. 

 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej Gminy Miedzichowo na 2021 rok. 

 

Przewodniczący poprosił o komentarz Skarbnik Gminy Mirosławę Kuryś: 

 

Jak już wspomniałam, ogólnie uchwałą proponowaną dokonujemy zwiększenia strony 

dochodowej o kwotę 54.906,74 zł, są to środki w dziale 600 transport i łączność ogólnie 

zmniejszamy plan dochodów o kwotę 26.133,00 zł, z tego dokonano zmniejszenia dochodów 

otrzymanych w ramach Polskiego Ładu na realizację zadania przebudowa dróg gminnych 

Łęczno, Miedzichowo w wyniku rozstrzygnięć przetargowych o kwotę 317.633,00 zł, 

natomiast dokonano zwiększenia planu dochodów o kwotę 291.500,00 zł, jest to dotacja z 

Urzędu Marszałkowskiego na przebudowę drogi w Piotrach. 

W dziale 630 dokonujemy zwiększenia środków, w dziale turystyka dokonałam zwiększenia 

dochodów o kwotę 72.000,00 zł, jest to dotacja na realizację zadania świadome i bezpieczne 

grzybobranie, ścieżka edukacyjna w Bolewicku, otrzymana z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, w dziale 700 gospodarka mieszkaniowa 

dokonano zwiększenia kwoty o 624,00 zł, są to środki pochodzące z odszkodowania za 

uszkodzone mienie, zalanie w budynkach komunalnych. W administracji dokonano 

zwiększenia kwoty o 2.000,00 zł, są to środki przekazane przez Bank Spółdzielczy na 

organizację Dni Bolewic, w dziale 851 ochrona zdrowia dokonujemy zwiększenia planu 

dochodów o kwotę 6.415,74 zł, jest to dotacja z funduszu przeciwdziałania COVID-19 na 

realizację zadania Korpus Wsparcia Seniorów. Tak się przedstawia strona dochodowa, 

natomiast strona wydatkowa, w przedłożonej uchwale dokonujemy zwiększenia planu 

dochodów o kwotę 302.539,74 zł, z przeznaczeniem: transport i łączność są to środki w 

kwocie 148.500,00 zł na przebudowę drogi Piotry. Ogólnie z dotacji to jest koszt wyliczony 

475.000,00 zł, zmniejszone jak już Państwu wspomniałam środki na realizację zadania 

budowa dróg gminnych Miedzichowo, Łęczno, to jest kwota 346.500,00 zł, zaplanowano 

zakup dwóch przystanków w Jabłonce, Zachodzku na kwotę 20.000,00 zł, w dziale 630 

dokonuje się zwiększenia planu wydatków o kwotę 105.000,00 zł, to jest na realizację zadania 

świadome, bezpieczne grzybobranie, ścieżka edukacyjna w Bolewicku, to jest wraz z dotacją. 

W dziale 700 dokonujemy zwiększenia wydatków o kwotę 10.000,00 zł z przeznaczeniem na 

koszty zwiększone z wykupem nieruchomości w Miedzichowie i w dziale 754 dokonujemy 

zwiększenia środków na modernizację, remont świetlicy tutaj w Miedzichowie o kwotę 

30.000,00 zł i w dziale 851zgodnie z otrzymaną dotacją kwotę 6.415,74 zł przeznaczamy na 

realizację zadania Korpus Wsparcia Seniorów i kwotę 2.000,00 zł przeznaczoną na 

organizację Dni Bolewic dokonuje się zwiększenia w dziale Kultura i Ochrona Dziedzictwa 

Narodowego. Tak się z przedstawia zmiana uchwały budżetowej na rok 2022. 
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Przewodniczący powiedział, że w tym przypadku również musi zostać przegłosowana 

autopoprawka. 

 

Zapytał, kto z Państwa radnych jest za tą autopoprawką? Proszę o podniesienie ręki do góry. 

Kto się wstrzymał? Kto był przeciwny?  

Autopoprawka została przyjęta jednogłośnie 12 głosami „za”. 
 
Następnie przeszedł do głosowania nad całością projektu uchwały. 

 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała została podjęta 12 głosami „za” i 

zarejestrowana pod Nr XXXIII/295/2022 – załącznik nr 6. 

 

 

Ad. 10. Bieżące sprawy rady. 

 

Przewodniczący - jeżeli chodzi o oświadczenia majątkowe, to oświadczenia majątkowe 

złożyli wszyscy zobowiązani radni w ustalonym terminie do 30 kwietnia. Oświadczenia 

zostały wypełnione zgodnie z instrukcją, dokonując analizy merytorycznej danych nie 

doszukałem się podejrzeń w zakresie podania nieprawdy lub zatajenia prawdy. 

Przedłużone oświadczenia majątkowe wraz kopią Pit za 2021 rok przekazałem w dniu 9 maja 

2022 roku do Wójta Gminy Miedzichowo, jak również Urzędu Skarbowego. 

 

Radny R. Stasiak - w tej sprawie, mam pewną konkluzję w stosunku do tych, którym tutaj się 

musimy okazywać tymi majątkowymi oświadczeniami, a jest grupa cwaniaków, którzy 

bardzo wysoko są postawieni i oni się migają od tego i mi się to nie podoba i chciałem to 

wyrazić, wyrazić sprzeciw tutaj przeciwko temu, że grupa ludzi, którzy mają świecić 

przykładem, popełni jakieś cwaniactwo i próbuje się wymigać od tego, co posiada. 
 

Wójt – zaprosił na zbliżające się imprezy. 

 

Ad. 11. Wolne wnioski i informacje. 

Radny R. Stasiak - ja tutaj pozwoliłem sobie określić naszą pozycję gminy najpierw wśród 

rzekomo najbogatszych gmin w Polsce, co mnie mocno zbulwersowało. 

W Polsce mamy 2478 gmin jak to jest 100%, a my jesteśmy na 993 miejscu, no i z tego 

powodu wyciągają od nas pieniądze, twierdząc, że jesteśmy bogatą gminą, no nie wiem, na 

prawie tysięcznym miejscu bardzo bogatą gminą, to troszeczkę jest coś nie tak i my jesteśmy 

załóżmy w tych pierwszych 40%, to od 1 numeru do 993, no to jest jakaś tam potężna 

przestrzeń i wyciąganie od nas pieniędzy jest niewłaściwe, i z tego powodu też właśnie 

chciałem tutaj taką konkluzję sobie pozwolić wypowiedzieć, że czy możemy się od z tego 

jakoś wymiksować, wymigać. Przecież to nie jest wysoka pozycja, pozycja wysoka to gmina 

Pszczew jest na 50 miejscu, a my jesteśmy na 993, no to coś jest nie tak. 

 

Wójt - próbujemy w jakiś sposób z tego wyjść, stąd nasze działania związane z 

przygotowaniem ustawy troszeczkę koordynującej naliczanie tego wskaźnika i to jest w 

Senacie, myślę że w ciągu dwóch, trzech miesięcy wyjdzie z Senatu, tylko problem jest 

Sejmie. Bo z reguły, jak tutaj rozmawialiśmy, te projekty ustaw, które wychodzą, często albo 

nie trafiają pod obrady Sejmu albo gdzieś tam są wstrzymane, więc tutaj pewne działania 

robimy i będziemy robić, żeby tu Sejm się też tym zajął. Tylko musimy sobie zdawać sprawę, 

że płacić będziemy, uwarunkowania demograficzne spowodowały, że jest tak, a nie inaczej. 

Mając nadzieję, to też w raporcie Państwo otrzymacie, to wzrost liczby mieszkańców 
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systematycznie jest uwidoczniony i następuje, więc jest szansa na to, że możemy się tylko w 

ten sposób tez tego no wymiksować. 

 

Radny K. Kowalczyk - chciałem tylko poprosić Pana Wójta, żeby coś zrobić, głównie to 

chyba do ochrony środowiska i wody polskie o zbiornik retencyjny w Miedzichowie. Bo, 

jeżeli dłużej będzie tam tak jak jest na wpływie Czarnej Wody do zbiornika, to za niedługo 

będzie taki problem, że tak zaniesie piachem, jeżeli przyjdą dwie, trzy ulewy jeszcze, że 

będzie trzeba od nowa połowę tego zbiornika bagrować i wywozić piach.  

 

Wójt - to jest to konsultowane bezpośrednio z dyrektorem Wód Polskich, bo to 

wskazywaliśmy, pan Sołtys też zgłaszał ten problem, jeżeli chodzi o Czarną Wodę i dopływ 

do zbiornika i wypłycanie tego zbiornika, także to jest monitorowane i nasze pisma w tym 

kierunku idą cały czas, żeby ta inwestycja była brana pod uwagę, to jest potężna inwestycja, 

która tam musi się po prostu pojawić. 

 

Radny R. Poturnicki - właśnie odnośnie tej wody, Pan Wójt teraz pięknie powiedział, że 

znowu Miedzichowo gmina coś zrobi na tym zalewie i nadal ktoś będzie zarządzał obcy na 

tym zalewie i 200 złotych będzie od każdego wędkarza brał sobie za to, że ma tą wodę pod 

sobą. To śmieszne wszystko. 

 

Radny P. Tramowski - Panie Wójcie, Pani Sekretarz, przedstawiając sprawozdanie z 

działalności między sesjami zasygnalizowała taki punkt, że spotkał się z Pan z Panem 

Starostą i rozmawialiście na temat inwestycji na terenie gminy Miedzichowo. Ja chciałbym 

może trochę informacji, o czym Pan Wójt rozmawiał i jakie są ewentualnie plany. 

 

Wójt - to spotkanie dotyczyło centrum Miedzichowa, żeby uwzględnić, czy te elementy, które 

są jeszcze w obrębie własności Starostwa, mówimy o tym za GS, o tej działce takiej bocznej, 

żeby to odpowiednio zagospodarować, również wsparcie, jak już będziemy w perspektywie 

za chwilę właścicielami Łowieckiej, żeby dokończyć te chodniki, które tam są skończone 

przed granicą i ta woda zatrzymuje się i dostaje się pod fundamenty, więc żeby to też 

doprowadzić, i estetycznie to zmienić i ta gastka w kierunku poczty i jeszcze cały czas 

rozmawialiśmy o Poznańskiej, że jest na liście rezerwowej, tutaj oczekujemy, no są słuchy, że 

wycofują się niektóre samorządy, bo jednak koszty realizacji inwestycji są dość duże i 

niektórzy rezygnują. No i tutaj jak Pani już Sekretarz wspominała o Jabłonce mówiliśmy, 

żeby to w ramach takich działań remontowych też zrealizować. I mamy zaplanowane, dzisiaj 

rozmawiałem z Panem Starostą, bo też sesja dzisiaj była, więc rozmawialiśmy, że na środę 

wstępnie jesteśmy umówieni na kontynuację tych działań, żeby to finalizować miarę 

możliwości szybko.  

 

Radny R. Stasiak - chciałem jeszcze się zapytać, na jakim poziomie, chwili utknęły, czy 

ewentualnie trwają te rozmowy w sprawie gazu dla Miedzichowa pomiędzy Poznaniem a 

Gorzowem Wielkopolskim, bo cały czas jakby się o to dopytuję i chciałbym wiedzieć jaki 

stan zaawansowania już jest. 

 

Wójt - szczerze mówiąc przez ostatnie trzy miesiące nie orientowałem się, na jakim to jest 

poziomie od momentu, kiedy było to spotkanie i ten ruch po stronie Trzciela ma być, bo tam 

ten duży inwestor ma się pojawić i ma być wybudowany tam gazociąg do inwestora, zresztą 

w Trzcielu już gaz budują, przyłącza i tak dalej, ale to jest ta stacja płynna gazu i to na tym 

etapie coś się rozwija, jeżeli tam zostanie dobudowane, no to wtedy będą myśleć o kierunku 

rozbudowy Miedzichowa, także przyznaje trzy miesiące nie kontaktowałem się, nie 

rozmawiałem. Myślę, że Trzciel jest zdeterminowany, ponieważ inwestycje, które mają 
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szansę tam się pojawić i rozwinąć, oczekują zasilania energetycznego, zasilania gazowego, 

więc jest bardzo duża szansa, żeby to nam się ziściło, ale to nie będzie w przeciągu roku, 

podejrzewam dwóch, także tutaj jak pamiętacie Państwo kiedyś mówiłem, że to na dwa 2025, 

2026, 2027 to to są realne daty. Z początku roku było, że PGNiG wstrzymało jak gdyby 

dalszy rozwój sieci energetycznej ze względów na problemy z gazem, realizowane są w miarę 

możliwości te umowy, które były podpisane wcześniej i to się toczy, i to widzimy, bo w 

Bolewicach Tylna jest realizowana, tylko tam już mamy sieć, to się dzieje. 

 

Ad.12. Odpowiedzi na interpelacje. 

 

Przewodniczący poinformował, że z uwagi na brak interpelacji przechodzi do realizacji 

punktu następnego porządku obrad. 

 

Ad.13. Zakończenie. 

 

Przewodniczący Rady Pan T. Kolecki stwierdził, że wobec wyczerpania porządku obrad 

zamyka obrady XXXIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Miedzichowo o godz. 16.00. 

 

Protokołowała: J. Agaciak 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy  

/-/ Tadeusz Kolecki 

 

 

 


